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Protokół Nr XXII/2013 

 

 

z XXII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 8 lutego 2013 r. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14
00 

do 16
13

. W sesji 

udział wzięło 14 radnych. Nieobecność radnej Katarzyny Rezmer została usprawiedliwiona. 

  W sesji udział wzięło 6 pracowników urzędu gminy oraz 10 osób zainteresowanych 

obradami. 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

 

1.Otwarcie obrad XXII sesji Rady Gminy.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4.Przyjęcie protokołów z XX i XXI sesji Rady Gminy. 

5. Podjęcie uchwał: 

1. zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2013 r., 

2. w sprawie ustalenia opłaty za świadczenia i czasu przeznaczonego na 

bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę w Przedszkolu Gminnym w Złejwsi 

Małej, 

3. w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2014, 

4. w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Zławieś Wielka, 

5. w sprawie wysokości diet dla radnych, 

6. w sprawie diet dla sołtysów, 

7. w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowościach Czarne Błoto, Rozgarty, 

Stary Toruń i Toporzysko, 

8. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zławieś Wielka na rok 

2013, 

9.  w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Zławieś Wielka udostępnianych dla operatorów  

i przewoźników oraz określenia warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków, 

10.  w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Zławieś Wielka, 

11. w sprawie uchwalenia Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z 

terenu gminy Zławieś Wielka na lata 2012-2032, 

12.  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w północno-

zachodniej części miejscowości Górsk, gmina Zławieś Wielka, 
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13.  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w: północnej i 

południowej części miejscowości Czarne Błoto, centralnej części 

miejscowości Górsk, północno-wschodniej części miejscowości Rozgarty, 

południowo-zachodniej i centralnej części miejscowości Rzęczkowo, 

centralnej części miejscowości Siemoń, południowo-zachodniej części 

miejscowości Skłudzewo, zachodniej części miejscowości Stary Toruń, 

centralnej części miejscowości Zarośle Cienkie, północno-zachodniej części 

miejscowości Zławieś Mała, centralnej części miejscowości Zławieś Wielka – 

gmina Zławieś Wielka, 

14.  w sprawie przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w: południowo-

wschodniej części miejscowości Czarne Błoto, centralnej części miejscowości 

Górsk, centralnej części miejscowości Gutowo, południowo-zachodniej części 

miejscowości Rzęczkowo, centralnej części miejscowości Siemoń, centralnej i 

zachodniej części miejscowości Stary Toruń, południowej części miejscowości 

Zarośle Cienkie, północno-zachodniej części miejscowości Zławieś Mała, 

centralnej i zachodniej części miejscowości Zławieś Wielka – gmina Zławieś 

Wielka, 

15.  w sprawie wyrażenia woli współdziałania Gminy Zławieś Wielka  

w tworzeniu Kujawsko – Pomorskiego Samorządowego Stowarzyszenia 

„Europa Kujaw i Pomorza”. 

6.  Informacja o pracach wójta między sesjami. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

8.  Zamknięcie obrad XXII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ad. 1  Otwarcie obrad. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Otworzyła obrady XXII sesji Rady Gminy. Przywitała wójta gminy wraz z pracownikami, 

radnego powiatowego Pana Andrzeja Walczyńskiego, kierownika Gminnego Zakładu 

Komunalnego Pana Wiesława Kazanieckiego, dyrektor GOKiS-u Panią Marię Karpińską, 

sołtysów, którzy bardzo licznie przybyli na sesję, wszystkie osoby zainteresowane obradami, 

radnych oraz dyrektor Przedszkola Gminnego Panią Joannę Michalską. Kończąc oddała głos 

wiceprzewodniczącemu Panu Robertowi Borzęckiemu, który poprowadzi dalsze obrady.  

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Na podstawie listy obecności stwierdził kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

Ad. 3 Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  
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Poinformował radnych, że porządek obrad został uzupełniony o uchwałę w sprawie diet dla 

sołtysów i zapytał, czy ktoś ma uwagi do proponowanego porządku obrad.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Piotr Pawlikowski– radny  

Zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści uchwał. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek radnego został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4 Przyjęcie protokołów z XX i XXI sesji Rady Gminy. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Poinformował, że protokoły z poprzednich sesji były zamieszczone na stronie internetowej  

i każdy mógł się z nimi zapoznać. Zapytał, czy ktoś z radnych chce zgłosić uwagi do 

projektów protokołów.  

W związku z tym, że nie było uwag, po przeprowadzonych głosowaniach protokoły 

zostały przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 5 Podjęcie uchwał. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Poprosił Panią skarbnik o omówienie zmian w budżecie na 2013 r. 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Odpowiedziała, że uchwała była szczegółowo omawiana na wspólnym posiedzeniu komisji  

i poinformowała, że nastąpiły dwie nowe zmiany w stosunku do tych, które były 

przedstawione na posiedzeniu komisji.  Pierwsza dotyczy zwiększenia wolnych środków  

w budżecie, a druga zmiana dotyczy zabezpieczenia 40% udziału gminy, jako wkładu 

własnego na zadanie „Pomoc państwa w zakresie dożywania ”.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Zapytał, czy ktoś z radych ma pytania do uchwały. Nikt z radnych nie zgłaszał uwag, 

poprosił, więc o głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XXII/144/2013 zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś 

Wielka na 2013 r. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Poprosił Panią sekretarz o krótkie omówienie uchwały w sprawie opłat za przedszkole. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Poinformowała obecnych, że uchwała ta zastępuję uchwałę podejmowaną na poprzedniej 

sesji, ponieważ Wojewoda poinformowała Gminę o wszczęciu postępowania nadzorczego 

prowadzącego do stwierdzenia nieważności. Zapisy nowej uchwały zostały dostosowane do 

zaleceń zawartych w piśmie od Wojewody.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  
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Nikt z radnych nie zgłosił uwag do omawianego projektu, w związku, z czym 

przeprowadzono głosowanie.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

uchwałę Nr XXII/145/2013 w sprawie ustalenia opłaty za świadczenia i czasu 

przeznaczonego na bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę w przedszkolu gminnym 

w Złejwsi Małej. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

W związku z tym, że na salę obrad wszedł radny Sejmiku Województwa Pan Przemysław 

Przybylski bardzo serdecznie go przywitała. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Poprosił Panią skarbnik o krótkie omówienie projektu kolejnej uchwały. 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Odpowiedziała, że zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim Rada Gminy podejmuje uchwałę,  

w której wyraża bądź też nie wyraża zgody na utworzenie funduszu sołeckiego na rok 

następny.  

Jerzy Dudzic – radny 

Odpowiedział, że uważa, że uchwała ta jest krzywdząca dla sołectwa Górsk i wstrzyma się on 

od głosowania nad projektem.  

Piotr Pawlikowski – radny 

Zaznaczył, że rada nie dyskutuje o kwotach, ale o wyodrębnieniu w budżecie na przyszły rok 

funduszu sołeckiego. Dodał, że radny Dudzic powinien się zastanowić, czy chciałby dla 

Górska fundusz sołecki, czy też nie.  

Jerzy Dudzic – radny 

Odpowiedział, że nie jest przeciwny, ale uważa, że jest to uchwała krzywdząca sołectwo 

Górsk, dlatego wstrzyma się od głosowania.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Zaproponował radnemu napisanie wniosku o zwiększenie kwoty funduszu sołeckiego dla 

miejscowości Górsk i dodał, że tę sprawę należy omówić. Poprosił o skupienie się dzisiaj 

tylko  na wyrażeniu bądź niewyrażeniu zgody na utworzenie funduszu na przyszły rok.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 13 głosach za i 1 wstrzymującym się Rada 

Gminy przyjęła uchwałę Nr XXII/146/2013 w sprawie funduszu sołeckiego na rok 

budżetowy 2014 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Powiedział, że kolejna uchwała w sprawie wynagrodzenia wójta była szeroko dyskutowana 

na wspólnym posiedzeniu komisji i zapytał, czy mimo tego radni mają pytania do projektu. 

Nikt z radnych nie zgłosił uwag.   
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W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 11 głosach za i 3 wstrzymujących się Rada 

Gminy przyjęła uchwałę Nr XXII/147/2013 w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy 

Zławieś Wielka. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Zapytał, czy radni mają pytania do uchwały w sprawie wysokości diet dla radnych. Nie 

zgłoszono uwag do projektu, więc przeprowadzono glosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 11 głosach za, 2 wstrzymujących się i 1 

przeciw Rada Gminy przyjęła uchwałę Nr XXII/148/2013 w sprawie wysokości diet dla 

radnych. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Poinformował radnych, że uchwała w sprawie diet dla sołtysów była również szczegółowo 

omawiana na wspólnym posiedzeniu komisji i zapytał, czy mimo tego radni mają pytania do 

projektu. Nikt z radnych nie zgłosił uwag, poprosił, więc o głosowanie nad uchwałą.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

uchwałę Nr XXII/149/2013 w sprawie diet dla sołtysów. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Poprosił kierownika referatu rolnictwa o omówienie uchwały w sprawie nadania nazw ulic. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że uchwała była omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji i nastąpiła  

w niej jedna zmiana w stosunku do komisji. Powiedział, że wykreślono z uchwały zapis  

o ulicy w miejscowości Stary Toruń, ponieważ wnioskodawcy nie zdecydowali, jaką nową 

nazwę „kwiatową” jej nadać.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Poprosił radnych o wykreślenie § 3 uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

uchwałę Nr XXII/150/2013 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowościach Czarne 

Błoto, Rozgarty i Toporzysko. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Poinformował radnych, że nad uchwałą w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi dyskutowano szeroko na wspólnym posiedzeniu komisji. Poprosił 

pracownika urzędu o krótkie omówienie projektu.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że taka uchwała była podjęta już w ubiegłym roku, ponieważ zgodnie  

z ustawą o ochronie zwierząt każda gmina musi przyjąć taki program. Omawiany projekt 

uzyskał pozytywną opinię Państwowego Inspektora Weterynaryjnego w Toruniu oraz został 

uzgodniony z kołami łowieckimi na terenie gminy.   

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

uchwałę Nr XXII/151/2013 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zławieś Wielka 

na rok 2013. 
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Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Poprosił kierownika Kwiatkowskiego o krótkie przybliżenie tematu kolejnej uchwały.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że uchwała dotyczy ustawy o publicznym transporcie zbiorowym, która 

zobowiązuje samorządy gminne do określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina oraz określenia warunków i zasad korzystania  

z tych przystanków. Do uchwały dołączono wykaz wszystkich przystanków znajdujących się 

na terenie gminy. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

W związku z tym, że nikt z radych nie miał uwag przeprowadził głosowanie nad projektem.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

uchwałę Nr XXII/152/2013 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Zławieś Wielka udostępnianych dla 

operatorów i przewoźników oraz określenia warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Poprosił Panią sekretarz o krótkie przypomnienie powodu ponownego przyjmowania uchwały 

w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Odpowiedziała, że Wojewoda wniosła uwagi do poprzedniej uchwały, a nowy projekt 

uchwały uwzględnia wszystkie uwagi, zawarte w piśmie od Wojewody. Dodała, że  

w związku ze zmianą treści regulaminu ponownie zwrócono się o opinię do Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Toruniu, który ponownie wydał pozytywną opinię  

w sprawie regulaminu. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o głosowanie nad uchwałą.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

uchwałę Nr XXII/153/2013 w sprawie w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie gminy Zławieś Wielka. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Poprosił Pana Krzysztofa Raka o omówienie uchwały w sprawie przyjęcia programu 

usuwania azbestu.   

Krzysztof Rak – asystent 

Odpowiedział, że program ten określa to, że wszystkie wyroby zawierające azbest powinny 

do roku 2032 zniknąć. Żeby skorzystać z pieniędzy Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu potrzebne jest sporządzenie Gminnego 

Programu usuwania wyrobów zawierających azbest na lata 2012 – 2032. W ramach tego 

działania sfinansowane zostanie zdjęcie i utylizacja wyrobów azbestowych. Osoba ubiegająca 

się o dofinansowanie jest zobowiązana we własnym zakresie pokryć koszty nowego dachu.  
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Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem omawianej uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

uchwałę Nr XXII/154/2013 w sprawie uchwalenia Programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu gminy Zławieś Wielka na lata 2012-2032. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Poprosił kierownika Kwiatkowskiego o krótkie przypomnienie, czego dotyczy pierwsza 

uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego.   

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że uchwała dotyczy działki zakupionej przez parafię z Górska, na której ma 

zostać wybudowany obiekt sakralny. Jedynym sposobem na odlesienie tej działki jest 

uchwalanie planu miejscowego na tym terenie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

uchwałę Nr XXII/155/2013 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w północno-zachodniej części 

miejscowości Górsk, gmina Zławieś Wielka. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał nazwę kolejnej uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

miejscowego, dodał, że uchwała była szeroko dyskutowana na wspólnym posiedzeniu 

komisji. Zapytał, czy radni mają pytania do kierownika Kwiatkowskiego w związku z tą 

uchwałą. Nikt z radych nie miał pytań przystąpiono, więc do głosowania.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

uchwałę Nr XXII/156/2013 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w: północnej i południowej 

części miejscowości Czarne Błoto, centralnej części miejscowości Górsk, północno-

wschodniej części miejscowości Rozgarty, południowo-zachodniej i centralnej części 

miejscowości Rzęczkowo, centralnej części miejscowości Siemoń, południowo-zachodniej 

części miejscowości Skłudzewo, zachodniej części miejscowości Stary Toruń, centralnej 

części miejscowości Zarośle Cienkie, północno-zachodniej części miejscowości Zławieś 

Mała, centralnej części miejscowości Zławieś Wielka – gmina Zławieś Wielka. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał, czego dotyczy ostatnia uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

miejscowego i dał czas radnym na zadawanie pytań kierownikowi Kwiatkowskiemu. Nikt  

z radnych nie miał uwag do omawianego projektu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

uchwałę Nr XXII/157/2013 w sprawie przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w: południowo-wschodniej 

części miejscowości Czarne Błoto, centralnej części miejscowości Górsk, centralnej 

części miejscowości Gutowo, południowo-zachodniej części miejscowości Rzęczkowo, 

centralnej części miejscowości Siemoń, centralnej i zachodniej części miejscowości Stary 

Toruń, południowej części miejscowości Zarośle Cienkie, północno-zachodniej części 
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miejscowości Zławieś Mała, centralnej i zachodniej części miejscowości Zławieś Wielka 

– gmina Zławieś Wielka. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Poprosił Panią sekretarz o omówienie projektu ostatniej uchwały z porządku obrad. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Poinformowała radnych, że z propozycją utworzenia stowarzyszenia Kujaw i Pomorza 

wystąpiło do gminy województwo Kujawsko – Pomorskie. Zgodnie ze statutem głównym 

celem działalności stowarzyszenia będzie podejmowanie działań na rzecz budowy i rozwoju 

silnej pozycji województwa Kujawsko – Pomorskiego w Uni Europejskiej poprzez 

reprezentowanie samorządów województwa Kujawsko – Pomorskiego w kraju i zagranicą  

w różnych dziedzinach promujących samorządy. Podjęcie tej uchwały umożliwi podjęcie 

dalszych kroków w celu uzyskania przez stowarzyszenie osobowości prawnej. Proponuje się, 

żeby składka członkowska wynosiła 10 groszy od jednego mieszkańca, w przypadku naszej 

gminy w chwili obecnej składka ta wyniosłaby ok. 1280 zł. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Na wniosek radnego Lizaka udzielił głosu radnemu sejmiku województwa Panu 

Przemysławowi Przybylskiemu.  

Przemysław Przybylski – radny sejmiku województwa 

Poinformował radnych, że do tej pory w Brukseli było biuro, w którym zasiadał 

przedstawiciel sejmiku w osobie radnego Pana Adama Banaszaka. Dzięki temu 

stowarzyszeniu. Dzięki temu stowarzyszeniu również dla pozostałych jednostek samorządu 

terytorialnego otworzą się nowe perspektywy i jeżeli może prosić radnych, to uważa, że warto 

poprzeć ten projekt.  

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i przypomniał, że do reprezentowania naszej gminy w stowarzyszeniu 

zaproponowano wójta gminy. Zapytał, kto jest za przyjęciem tej propozycji.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania propozycja została przyjęta jednogłośnie.  

Po odczytaniu pełnej nazwy uchwały przystąpiono do głosowania.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 13 głosach za i 1 wstrzymującym się Rada 

Gminy przyjęła uchwałę Nr XXII/158/2013 w sprawie wyrażenia woli współdziałania 

Gminy Zławieś Wielka w tworzeniu Kujawsko – Pomorskiego Samorządowego 

Stowarzyszenia „Europa Kujaw i Pomorza”. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

O godzinie 14: 50 ogłosił 10 minut przerwy.  

 

Ad. 6 Informacja o pracach wójta między sesjami.  

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił informację o pracach wójta między sesjami. 
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Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił o rozwinięcie dwóch tematów. Pierwszego dotyczącego metropolii i drugiego  

w sprawie elektrowni wiatrowych.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że jeśli chodzi o elektrownie wiatrowe to zgłosiła się do niego firma, która 

chciałaby na terenie Cichoradza pobudować 6 elektrowni wiatrowych. Dodał, że decyzja 

należy do niego, ale jeszcze jej nie podjął. W najbliższym czasie odbędzie się spotkanie  

z bezpośrednim przedstawicielem firmy hiszpańskiej poświęcone temu tematowi. 

Poinformował obecnych, że wiatraki miałyby stać na gruntach pana Kowalskiego. W związku 

z tym, że firma mogłaby wejść na nasz teren rozważana jest możliwość finansowania przez 

nią jakiegoś przedsięwzięcia gminnego. Powiedział, że jeżeli marszałek nie przychyli się do 

tego zadania, to nie zostanie wydana pozytywna decyzja dla tej firmy. Odnosząc się do 

tematu metropolii powiedział, że głównym założeniem tego programu jest działanie w dwóch 

miastach, czyli w Toruniu i w Bydgoszczy. Miasta te miałyby wpływ na rozwój inwestycji na 

terenach sąsiadujących z tymi miastami. Samorządy gminne  

w niedużym stopniu skorzystają z tego programu. W naszym przypadku sytuacja jest bardzo 

korzystna, ponieważ znajdujemy się miedzy Toruniem a Bydgoszczą i inwestycje robione  

w Toruniu lub Bydgoszczy w pewnym stopniu będą dotyczyły naszej gminy.   

Małgorzata Wisniewska – radna 

Poprosiła wójta o rozwinięcie tematu budowy przedszkola w Przysieku.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że powstał program marszałkowski i niektórzy inwestorzy chcieliby 

wykorzystać z niego środki. Fundacja „Edukacyjne Drogi Polek i Polaków” interesowała się 

pomieszczeniami w ODR w Przysieku, ale niestety nic z tego nie wyszło. Pani, która 

przedstawiła się, jako inwestorka i interesowała się tematem przedszkola, przestała się 

kontaktować z urzędem i nie ma od niej żadnych informacji.  

Jarosław Karczewski – radny 

Zapytał, jakie decyzje zapadły w sprawie poprawy bezpieczeństwa przy szkole w Czarnowie.  

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że rozmowy były dość burzliwe, a dyrektor zgodził się na dodatkowe 

oznakowanie przejścia dla pieszych z migającym światłem, aby z daleka można zobaczyć,  

że w tym miejscu znajduje się przejście dla pieszych, z którego korzystają dzieci.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Wracając do elektrowni wiatrowych zapytała, czy wójt analizował możliwość budowy ich na 

tym terenie w zgodności ze studium.   

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że uzależnia swoją decyzję od decyzji Marszałka, ale takie pozwolenie może 

zostać wydane w oparciu o decyzję. Taki zapis nie musi znajdować się w studium. Dodał, że 

oddziaływanie tych wiatraków na skupiska ludzkie jest niewielkie, ponieważ na tym terenie 

zachowane są odpowiednie odległości. Powiedział, że teoretycznie nie ma przeciwwskazań 

do budowy tych elektrowni.  
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Zaznaczyła, że z tego, co pamięta już w poprzedniej kadencji była poruszana kwestia 

wiatraków i Rada Gminy nie była do tego przychylnie nastawiona. Uważa, że należy dość 

ostrożnie podejść do tego tematu, ponieważ w Łążynie również rozważano możliwość 

budowy wiatraków a Rada Gminy negatywnie zaopiniowała ten temat. Stwierdziła, że mówi  

o tym w woli przypomnienia.  

Ad. 7 Wolne wnioski i zapytania. 

Przemysław Przybylski – radny sejmiku województwa 

Poinformował obecnych, że na zaproszenie radnego powiatowego pana Andrzeja 

Walczyńskiego odbył spotkanie w Łążynie w OSP. Pokłosiem tego spotkania było spotkanie 

z Panem komendantem Straży Pożarnej, na którym padła deklaracja o wspieraniu jednostki  

z Łążyna. Dzięki tym ruchom być może uda się pozyskać środki na rozwój jednostki. 

Poinformował obecnych, że wkrótce spotka się z Komendantem Wojewódzkim Policji, co do 

bezpieczeństwa w naszym województwie i poprosił o zgłoszenie tematów ze strony gminy 

Zławieś Wielka, które mógłby poruszyć na tym spotkaniu.  

Krzysztof Rak – asystent 

Odnosząc się do wniosku radnej Wiśniewskiej, który został złożony na komisji opowiedział  

o gazyfikacji gminy. Powiedział, że projekt cały czas jest w fazie realizacji, spółka jest  

w trakcie załatwiania odpowiednich uzgodnień, potrzebnych do uzyskania pozwolenia na 

budowę. Największym problemem jest kwestia porozumienia się z właścicielami działek, 

przez które miałby przebiegać gazociąg.  Firma planuje podzielić zadania na jeszcze mniejsze 

etapy, aby ominąć sporne działki. Jeśli chodzi o terminy nie chciałby się wypowiadać, 

ponieważ są one zbyt niepewne. Dodał, że na pewno nasza gmina będzie promować to 

zadanie.  

Maria Gulczyńska – sołtys   

Poprosiła o przybliżanie sołtysom treści uchwał podczas punktu podjęcie uchwał, ponieważ 

chciałaby wiedzieć, jakich tematów konkretnie dotyczą. Da to możliwość wypowiadania się 

 i zadawania pytań w punkcie wolne wnioski. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała, czy dokumenty dotyczące przekazania boiska w Pędzewie przez Pana 

Piotrowskiego na rzecz gminy zostały odnalezione, a jeśli tak to, jakie. Zaproponowała 

wójtowi gminy, zorganizowanie kolejnych zebrań z mieszkańcami w celu ponownego 

poinformowania ich o ustawie śmieciowej oraz poinstruowania ich w wypełnianiu deklaracji. 

Zapytała kierownika Kazanieckiego, czy jest jakiś regulamin dotyczący wywozu nieczystości 

z oczyszczalni przydomowych, ponieważ ma odgłosy, że nie wiadomo, do kogo zadzwonić  

w tej sprawie.  

Józef Rassak – sołtys  

Zgłosił problem dziurawych dróg i bobrów, przez które występują podtopienia na Kanale 

Górnym. 

Piotr Pawlikowski – radny 
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Poprosił o numer, na który można zadzwonić z prośbą o wywóz nieczystości. Zapytał, czym 

są powodowane spadki ciśnienia wody w Łążynie i co można zrobić żeby temu zaradzić.  

Henryk Lizak – radny 

Zgłosił problem niezameldowanych mieszkańców Rozgart, którzy unikają płacenia podatków 

itp. Uważa, że musi być przepływ informacji między urzędem stanu cywilnego, a referatem 

podatkowym, aby takich ludzi wyłapywać.  

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego 

Odpowiedział, że jest zaskoczony tym, że mieszkańcy nie wiedzą gdzie mają zgłaszać prośbę 

o wywóz nieczystości, ponieważ na stronie internetowej jest to wyraźnie wyszczególnione. 

Podał numer do GZK, znajdujący się również na stronie internetowej, pod który można 

zgłaszać wszystkie awarie i prośby.  Dodał, że beczkowóz wywozi nieczystości w każdy 

piątek, a jeżeli jest taka potrzeba również w czwartek. Jeśli chodzi o spadek ciśnienia wody w 

Łążynie niczego takiego nie zaobserwował, ale przyjął to do wiadomości i zaproponował 

zamontowanie urządzenia pomiarowego w celu zdiagnozowania problemu.  

Jan Walter – sołtys  

Zgłosił problem bardzo mocno zniszczonej drogi od Harcówki w Górsku w stronę Pędzewa 

pod lasem do tzw. „Kołchozu”. Prosił o naprawę drogi, ponieważ jest ona prawie 

nieprzejezdna. Poprosił o usunięcie nawisów gałęzi, które znajdują się nad droga w stronę 

Pana Piotrowskiego i Vossa, ponieważ utrudnia to przejazd i niszczy lusterka w autach. 

Zapytał również o budowę Biogazowni w Pędzewie i o to czy prowadzono badania pod kątem 

wpływu na środowisko. Poprosił również o informację na temat budowy przyłącza 

kanalizacyjnego od starej szkoły i dalej.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że zanotował sobie wszystkie zgłaszane uwagi i dodał, że po zimie wszystkie 

drogi ulegają zniszczeniu. Powiedział, że trzeba zaczekać aż zima minie i drogi będzie można 

naprawiać. Jeśli chodzi o budowę Biogazowni, wie, że pan Piotrowski ma już pozwolenie na 

budowę i czeka na środki z zewnątrz, żeby rozpocząć inwestycję. Odnosząc się do pytania na 

temat kanalizacji powiedział, że na ten rok nie ma środków w budżecie i że zadanie to 

realizowane będzie w latach późniejszych.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała o drogę w Pędzewie obok pana Tometczaka, przypomniała, że w zeszłym roku był 

robiony projekt tej drogi, aby docelowo ją utwardzić. Pamięta, że wystąpiły pewne problemy 

i zapytała, na jakim etapie jest to zadanie. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że zadanie jest na etapie uzgadniania, ale niestety jeszcze potrzeba czasu, 

dodał, że ma nadzieję, że w najbliższym czasie uda się je zrealizować. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Odpowiadając na pytanie Pani przewodniczącej odnośnie dokumentacji w sprawie boiska  

w Pędzewie powiedziała, że mimo sprawdzenia dzienników korespondencyjnych nie znalazła 

żadnego pisma, które do urzędu miał złożyć Pan Piotrowski. Dodała, że temat ten znany jest 

referatowi rolnictwa, ale nie przypominają sobie, żeby takie pismo wpłynęło. Przeglądając 



 12 

protokoły z sesji z lat od 2006 – 2008 nie stwierdziła wypowiedzi, w których jest informacja  

o złożeniu pisma przez pana Piotrowskiego dotyczącego przekazania na rzecz gminy boiska 

w Pędzewie. 

Wioleta Warzocha – sołtys 

Zapytała, jak długo trzeba czekać, aby azbest został zabezpieczony od wnioskodawcy. 

Krzysztof Rak – asystent 

Odpowiedział, że na razie został przyjęty program usuwania azbestu, a jeszcze chwile potrwa 

zanim ogłoszony zostanie przetarg i zebrana zostanie cała dokumentacja umożliwiająca 

rozpoczęcie zadania. Dodał, że na pewno wszyscy mieszkańcy zostaną powiadomieni. 

Wioleta Warzocha – sołtys 

Zapytała, do kogo ma zgłosić odbiór bezdomnego zwierzęcia.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że w razie takiej potrzeby można się z nim kontaktować.  

Helena Przekwas – radna 

Zgłosiła tak jak jej przedmówcy problem złych dróg w Górsku.  

Małgorzata Wiśniewska – radna 

Zgłosiła wniosek o utwardzenie ul. Kościelnej.  

Henryk Lizak – radny 

Zgłosił potrzebę wyrównania równiarką ul. Wesołej. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Zgłosiła zły stan drogi z Gutowa w stronę Łążyna, zły stan tzw. drogi mlecznej oraz drogi 

przy lesie. 

Andrzej Pyzik – radny 

Po raz kolejny zauważył problem z rowami melioracyjnymi w jego miejscowości. Dodał, że 

uważa, że wszystkie powinny zostać udrożnione.  

Wioleta Warzocha – sołtys 

Poprosiła o naprawę mostka przy Panu Tomali i Kononiuku, powiedziała, że rolnicy muszą 

mieć przejazd na pola. 

Zbigniew Szymański – sołtys 

Zgłosił bardzo zły stan drogi powiatowej z Zarośla do Rzęczkowa. Powiedział, że powiat 

odpowiedział, że nie naprawi tej drogi a jest ona niestety nieprzejezdna.  

Jarosław Karczewski – radny 

Zgłosił zły stan odcinka drogi obok Pana Karczewskiego, powiedział, że po zamontowaniu 

krawężników na odcinku stoi woda. 
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Jerzy Dudzic – radny 

Podziękował wójtowi za to, że drogi w tym droga do osiedla została naprawiona i powiedział, 

że mieszkańcy są z tego bardzo zadowoleni.  

Ad. 8  Zamknięcie obrad XXII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Robert Borzęcki – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za sprawny przebieg sesji i o godzinie 16: 13 zamknął obrady XXII sesji Rady 

Gminy. 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


